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“Când o uşă a fericirii ni se închide, o alta se deschide. Dar, de
multe ori, suntem atât de atraşi de uşa închisă, încât n-o
observăm pe cea care s-a deschis”. Helen Keller

Valoarea voucherelor de
vacanţă emise anul trecut a ajuns la
250 de milioane de euro, un nivel de
aproape nouă ori mai mare faţă de
2017, potrivit informaţiilor primite de
Asociaţia Naţională a Agenţiilor de
Turism (ANAT) de la Ministerul
Finanţelor Publice şi publicate marţi.
Suma este de aproape nouă ori mai
mare faţă de 2017, dar sub cea de
400 de milioane de euro, cât era
estimarea iniţială pentru 2018. “372
de milioane de euro proveneau din
distribuirea voucherelor către un
număr de 1,2 milioane de angajaţi
din sistemul public, la care se
adăuga suma celor primite de
angajaţii din sistemul privat. 30 de
milioane de euro a fost valoarea
celor distribuite în mediul privat în
2017”, se arată în comunicat. Din
totalul celor emise anul trecut, 22,4
milioane de vouchere, reprezentând
peste 90% (20,7 milioane), au fost
pe suport de hârtie, restul fiind pe
suport electronic. Cea mai mare
valoare a voucherelor emise în 2018
a fost atinsă în luna iunie (125 de
milioane de euro), reprezentând
jumătate din nivelul înregistrat până
la finalul anului, potrivit ANAT. “Ne
aşteptăm ca voucherele de vacanţă
să fie distribuite imediat după
promulgarea Legii Bugetului. Am

solicitat anul trecut să fie repartizate
încă de la începutul anului, pentru a
putea fi valorificate în condiţii
avantajoase pentru angajaţi, în
perioada de Early Booking, când
există reduceri de tarife de până la
30%, dar şi o varietate de opţiuni de
vacanţă, care sunt limitate
considerabil dacă voucherele încep
să fie distribuite cu întârziere (în
luna mai), cum s-a întâmplat anul
trecut”, a declarat preşedintele
ANAT, Nicolae Demetriade.

Cei care nu le-au valorificat în
totalitate în 2018 ar putea profita de
ofertele prezentate la târgul de
turism organizat în perioada 21-24
februarie la Centrul Expoziţional
Romexpo, la care participă peste 70
de membri ANAT, şi la târgurile
regionale de turism, organizate în
colaborare cu ANAT, care au loc la
Timişoara (1-3 martie), Iaşi şi
Ploieşti (15-17 martie), Braşov (22-
24 martie) ori Constanţa (28-31
martie).

Vouchere de vacanţă 2019: sume sub estimarea inițială

Situaţia scandaloasă a falsurilor din România
continuă. După medici, voluntari medicali şi fizicieni,
a venit rândul inginerilor. Facultatea de Geodezie a
Universităţii de Construcţii din Bucureşti a trimis în
câmpul muncii 30 de falşi ingineri. 

Ingineri falşi cu diplome reale, un scenariu care
ar fi fost pus la punct, timp de 15 ani, de către
secretara-şefă a Facultăţii de Geodezie din cadrul
Universităţii de Construcţii, scrie a1.ro. Secretara-
şefă ar fi luat mită pentru asta şi ar fi furat şi din banii
alocaţi burselor sociale. Rectoratul a depus o
plângere la Secţia 7 Poliţie. Femeia a demisionat,
dar nu este urmărită penal. Ancheta este veche. Din
vara anului trecut. Un fost student al Facultăţii ar fi

aflat, întâmplător, că este trecut pe lista celor care
beneficiau de bursa socială. Şi a făcut o sesizare la
Rectorat. De aici, rectorul a dispus un audit şi a
verificat toate diplomele emise de cele Şapte
Facultăţi ale Universităţii din 2001 până în prezent. 

Reprezentanţii Universităţii şi-au dat sema că
mai multe nume din centralizator nu corespundeau
cu cele din cataloagele de licenţă. Iar acest lucru nu
este posibil în cazul în care studenţii s-ar fi prezentat
la examenul de finalizare a studiilor. Secretara a fost
demisă, iar Rectoratul Universităţii a depus o
plângere la Secţia 7 Poliţie în luna iunie a anului
trecut. Nimeni nu a fost pus sub urmărire penală
până acum.

Când se plătesc primele tichete de vacanţă?
Pot fi valorificate și la târgurile din Constanța

Investitorii 
strigă „piua!“

OUG nr. 114/2018 a determinat investitorii
să amâne proiectele, până la clarificarea
situaţiei, iar unii dintre ei s-au arătat foarte
contrariaţi de această mișcare a Guvernului,
întrucât până acum considerau România o ţară
stabilă, a declarat, marţi, vicepreşedintele
Franklin Templeton, managerul de fond al
Fondului Proprietatea (FP), Călin Meteş. El a
precizat că FP avea în plan vânzarea pachetului
de 20% de la Hidroelectrica, însă, având în
vedere prevederile OUG 114/2018, compania
este greu de evaluat - „Din cauza faptului că
ordonanţa 114 a introdus elemente de
nesiguranţă în piaţă, de instabilitate legislativă,
este foarte greu ca un investitor să facă calcule
privind potenţialul unei companii, mă refer la
producţie de energie şi preţ. Căutăm modalităţi
ca deţinerea noastră să devină lichidă. Am fi dorit
să listăm compania la bursă, dar, din păcate, din

cauza faptului că statul nu a mai făcut nimic în
acest sens, am căutat variante alternative“.
Potrivit spuselor sale, Hidroelectrica este una
dintre cele mai profitabile companii din România
și a atras interes din partea investitorilor -
„Discuţii au fost, apoi a intervenit ordonanţa, care
a făcut ca orice tentativă sau dorinţă de a investi
capital în România să fie pusă în aşteptare. Un
investitor care vrea să vină cu sute de milioane
sau chiar câteva miliarde de euro are nevoie de
stabilitate, de siguranţă. Vedem că şi alte
companii îşi amână deciziile tocmai din această
cauză“. El a vorbit şi despre impactul ordonanţei
asupra pieței de capital - „Avem investitori la
Fondul Proprietatea care ne-au sunat şi ne-au
întrebat ce se întâmplă. A fost o lovitură extrem
de puternică. Încrederea se câştigă greu şi se
pierde foarte uşor, iar impactul asupra dezvoltării
ţării apare în timp“.
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Efectele OUG 114

ŞOCANT! O facultate importantă din Capitală
a “produs” zeci de specialiști falşi

Incredibil! Voluntara cu diplomă falsă din Ilfov „făcea noduri la artere şi vene”

Raluca Bârsan - foto colaj, 
sursa libertatea.ro

Al Jashi Isam, un fost medic al Spitalului
Judeţean Ilfov, care a reclamat faptul că i-a dispărut
o parafă în 2016, a fost audiat, marţi, la Secţia 9
Poliţie, în cazul voluntarei de la Spitalul Ilfov cu
diplomă falsă. El a precizat că mai mulţi medici care
nu o agreau pe Raluca Bârsan, voluntara de la
Spitalul Ilfov cu diplomă falsă, au demisionat din
cauză că s-au exercitat presiuni aspura lor.
“Suspiciunile sunt de mult, au fost foarte mulţi
colegi de-ai mei hărţuiţi, denigraţi, obligaţi să-şi dea
demisiile din cauza acesteia. Era protejata şefei
secţiei, sunt relaţiile foarte speciale, nu pot să
declar ce relaţii. Calitatea profesională este zero.
(...) Cuplul ăsta este un diavol, care a păcălit pe
toată lumea. Aveau o relaţie specială şi foarte
specială. Doamna Alexandrescu Felicia, doamna
Silvia Racu şi doamna doctor Braşoveanu Geanina,
au fost presiunile. Nu o agreau în secţie. Eu, din
2016, am fost permanent sub presiune. Am rezistat,
mi-au desfăcut contractul de muncă, am dat în
judecată, l-am câştigat, reintegrare şi despăgubiri”,

a declarat fostul medic, la ieşirea de la audieri.
Întrebat dacă este de părere că pacientele au

fost puse în pericol, Al Jashi Isam a răspuns
afirmativ, precizând că cazuri de paciente care au
suferit complicaţii în urma intervenţiilor. “Făcea
noduri la artere şi şi vene, pentru care trebuie să ai
o specialitate de chirurgie ca să faci lucrul ăsta.
Făcea legături vene şi artere. Asta am văzut. Eu
când am venit în spital, în 2011, am găsit pe
această numită Bârsan Raluca în spital”, a
completat fostul angajat. 

Reamintim că Al Jashi Isam a reclamat Poliţiei,
pe 29 septembrie 2016, furtul halatului medical
personal din incinta unităţii spitaliceşti, precizând că
în buzunarul halatului se afla parafa medicală.

Ministrul Sorina Pintea a declarat că Spitalul de
Urgenţă Ilfov a încheiat cu falsul medic un contract
de voluntariat care nu se încadra în prevederile
Legii 78, subliniind totodată că femeia a depus o
diplomă de studii falsificată, urmând ca Ministerul
Sănătăţii să depună o plângere.


